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Opening en vaststelling agenda  

Zes leden zijn aanwezig en een lid is verhinderd. De algemeen secretaris en drie 

medewerkers van het secretariaat van het NCad zijn aanwezig.  

De volgorde van de agenda wordt enigszins aangepast aangezien een lid niet de 

volledige vergadering kan bijwonen. 

 

 

Mededelingen  

 

Vacature NCad lid: Zoals in de vorige vergadering aan de orde is geweest zal naar 

een nieuw lid gezocht worden. Voor deze benoeming wordt een 

benoemingscommissie gevormd waarin naast de voorzitter en de algemeen 

secretaris tevens een lid van het NCad zal plaatsnemen. 

 

Tot nieuwe vicevoorzitter van het NCad wordt Henriëtte Bout gekozen. 

 

Communicatie nieuwe adviezen: Zodra de beleidsreactie over de adviezen naar de 

Tweede Kamer is gestuurd, zal het NCad ook publiciteit hieraan geven. Dit zal 

wellicht middels een persbericht plaatsvinden. Vòòr het mei-reces probeert het 

ministerie van Economische Zaken de beleidsreactie op de adviezen gereed te 

hebben. De vergadering spreekt zich uit zeer teleurgesteld te zijn met deze 

vertraging waardoor ook de voortgang van andere projecten wordt vertraagd en 

overweegt om op haar website hierover te berichten. 

 

 

Actielijst 

In navolging van het advies pijnbestrijding zal een Europese Code of Practice 

(CoP) worden opgesteld. Hiervoor zal een Europese werkgroep worden 

samengesteld maar niet voordat het advies openbaar gemaakt mag worden. 

Vanuit het secretariaat zullen experts worden benaderd om zitting te nemen in 

deze werkgroep. 

Deze zal in de marge van de Felase-bijeenkomst een eerste ontmoeting hebben. 

 

In relatie tot de adviesvraag van de CCD met betrekking tot het uitvoeren van een 

Synthesis of Evidence (SoE) zal een Europees gedragen CoP worden opgesteld. De 

zienswijze van het NCad over SoE die wellicht in mei gepubliceerd wordt, geeft 

een generiek beeld en de CoP vervolgens een verdieping. In de werkgroep voor 



 
  
 
 

  
 

Datum 

april 2016 

 

 

 

 

  

 

Pagina 2 van 3 

 

het opstellen van een CoP wordt het nuttig geacht daar tevens een lid van de CCD 

voor te vragen. 

 

Het overzicht met bestaande CoP’s is bijna gereed om op de website geplaatst te 

kunnen worden. Er dient echter wel een disclaimer te worden toegevoegd 

betreffende de verantwoordelijkheid, eigenaarschap en actualisatie.  

Een van de NCad leden gaat binnenkort in gesprek met het platform van de IvD’s 

en zal daar aan de orde stellen dat een aantal CoP geactualiseerd dient te worden 

en of de IvD’s daar een rol in kunnen hebben.  

 

IvD’s  

Het NCad brengt adviezen uit waar de inbreng van de IvD’s van belang is.. De 

vraag ligt voor hoe het NCad daarover formeel met de IvD’s communiceert. 

Besloten wordt om dat voorlopig case by case te bepalen. De maatschappelijke 

consultatie zal ook nog duidelijker benut worden om rollen van verschillende 

partijen te benoemen. In de uitnodiging voor een maatschappelijke consultatie zal 

voortaan meer in detail worden opgenomen waarover het NCad graag met de 

deelnemers van gedachten wil wisselen. Het voor kennisdeling met IvD’s 

verantwoordelijke NCad-lid zal binnenkort het NCad vertegenwoordigen tijdens 

een bijeenkomst voor IvD’s. Daar zal ook van gedachten worden gewisseld over 

een optimale samenwerking en delen van kennis.  

 

 

Verslag vorige bijeenkomst 

Het verslag wordt op een aantal punten aangepast en daarna goedgekeurd. 

 

 

Nieuwe adviesvraag over afbouwschema dierproeven 

Het NCad spreekt over de brede vraagstelling en het daaraan gekoppelde tijdspad. 

Het NCad beschouwt deze vraag als een uitdagend en ambitieus verzoek, waaraan 

zij graag verder op ingaat.. Er zal richting het ministerie van Economische Zaken 

een reactie worden opgesteld waarin zal worden aangegeven binnen welke kaders 

het NCad op deze vraag meent te kunnen ingaan. Het NCad zal gaan werken aan 

een advies met een koers op hoofdlijnen over afbouw van dierproeven in 

geselecteerde sectoren in 10-15 jaar. Daarbij zal zij voor de wetenschappelijke en 

regulatoire aspecten intensief samenwerken met het RIVM. Ook wordt, conform 

het verzoek in de adviesvraag, de Stichting Proefdiervrij  geraadpleegd . Uiteraard 

zullen ook meerdere nationale en internationale wetenschappelijke en 

maatschappelijke instellingen worden geconsulteerd. Gezien het door de 

staatssecretaris genoemde korte tijdsbestek zal er prioriteit gegeven worden aan 

deze adviesvraag en zullen daardoor andere adviezen niet volgens het eerder 

afgesproken tijdspad kunnen worden afgerond. De prioritering zal in overleg met 

het ministerie van Economische Zaken worden vastgesteld. 

 

 

Plan van aanpak deprivatie 

Er wordt binnen het NCad gediscussieerd over de te hanteren terminologie. Er is 

mogelijk een verschil tussen ‘deprivatie’ (onthouding) en ‘gecontroleerde 

vochtinname’. Besloten wordt om in het advies aandacht aan deze verschillende 

termen te besteden.  



 
  
 
 

  
 

Datum 

april 2016 

 

 

 

 

  

 

Pagina 3 van 3 

 

Ook het Britse NC3Rs heeft dit onderwerp opgepakt en heeft hierover inmiddels 

gepubliceerd. Voor knaagdieren is hierover in de USA een richtlijn opgesteld. 

Tevens dient te worden vermeld waarom er voor NHP’s en knaagdieren is 

gekozen. Ter voorbereiding van het advies zullen studenten van Van Hall een 

verkennende studie uitvoeren.  

 

 

Voortgang organisatie EU workshops 

Op 6 juni zal een eerste overleg met Nederlandse experts plaatsvinden omtrent 

het opstellen van een CoP over Synthesis of Evidence. In het najaar volgt een 

voorbereidende Europese werkgroep. 8 december volgt dan een brede Europese 

bijeenkomst. De deelnemerslijst voor de bijeenkomst van juni is nog niet volledig; 

het secretariaat zal nog een aantal experts contacteren. 

 

 

Voortgang advies gebruik honden en katten 

Er wordt een korte toelichting gegeven over de stand van zaken van het advies. 

Het verzamelen van de nodige gegevens heeft veel tijd in beslag genomen; deze 

zijn namelijk niet erg toegankelijk. Er is nu wel een volledig beeld voor welke 

doeleinden in Nederland honden en katten worden gebruikt en hoeveel dat er zijn.  

Dit aantal lijkt niet overeen te komen met het aantal dierproeven dat wordt 

uitgevoerd met deze dieren.  

Er blijken meerdere benamingen te worden gebruikt voor wellicht dezelfde testen, 

die in verschillende fasen van ontwikkeling en markttoelating worden 

voorgeschreven. Dit zal nog nader worden uitgezocht. Tijdens de gesprekken met 

verschillende experts kwam naar voren dat er een verschuiving richting 

minivarken zichtbaar is. Het NCad acht dat in het kader van verfijning geen 

wenselijke ontwikkeling. 

 

 

Jaarverslag 

Het concept jaarverslag wordt besproken. Het dient te gaan over het jaar 2015 

waarbij een klein deel van 2014 zal worden meegenomen. Echter een doorkijkje 

naar het jaar 2016 zal niet in dit jaarverslag aan de orde komen. Het jaarverslag 

zal op een aantal punten worden aangepast en eventueel schriftelijk commentaar 

kan naar het secretariaat worden gemaild. 

 

 

Voortgang doden van dieren 

Als uitgangspunt voor dit advies wordt het welzijn van het individuele dier 

genomen. In de praktijk hangt de keuze voor dodingsmethoden vaak samen met 

persoonlijke voorkeur van de uitvoerder. Bij een dodingsmethode dient vooral 

gekeken te worden naar de snelheid van het bewustzijnsverlies en de mate van 

pijn, lijden en stress dat een dier daarbij ondergaat.   

 

 

W.v.t.t.k. 

Er zijn geen punten voor de rondvraag. 


